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Bovengrondse 380 kV-leiding  
voor datacenters Middenmeer

Het  Rijk  en  de  provincie  Noord-Holland
hebben  vergaande  plannen  om  een  hoog-
spanningsstation  van  380  kiloVolt  aan  te
leggen op Agriport. Dat betekent echter ook
de  aanleg  van  een  bovengrondse  hoog-
spanningsleiding  van 380 kiloVolt  van  het
zuiden  van  onze  provincie  naar  Midden-
meer. 
Daarmee  wordt  het  cultuurhistorisch  erf-
goed van het open landschap niet alleen in
onze  polder,  maar  in  heel  Noord-Holland
verkwanseld.  

Dit  plan  valt  te  lezen  in  de  concept-
energievisie  Noord-Holland-Noord,  die  half
november  door  de  provincie  naar  buiten  is
gebracht.  Officiëel  is  dit  rapport  een
gezamenlijke  visie  van  de  17  gemeenten  in
Noord-Holland Noord. Maar de provincie heeft
van  het  Rijk  de  opdracht  gekregen  om
daarover ‘de regie te voeren’. 
De  voor  deze  visie  verantwoordelijke
gedeputeerde  van  Noord-Holland,  Stigter,
misbruikt  die  positie echter om er zijn eigen
stempel op te zetten. 

Van de redactie
In dit nummer besteden we aandacht aan:
- de dreiging van de komst van een 380 kV-
   hoogspanningsstation en een 380 kV-
   hoogspanningsleiding naar Middenmeer; 
-het beroep tegen het bestemmingsplan voor
  het 3e datacenter van Microsoft op B1.

Veel leesplezier en een gezond 2023 gewenst.

Uitbreiding ‘net’ noodzakelijk 
Op  een  door  B&W  van  Hollands  Kroon
ingelaste informatiebijeenkoms in Middenmeer
gaf  Stigter  namelijk  aan,  dat  hij  een  jaar
daarvoor dacht dat er nog allerlei oplossingen
mogelijk waren om ‘de energietransitie’ in het
gebied ten noorden van Alkmaar op te lossen.
“Maar doordat de vraag naar capaciteit op het
op  het  elektriciteitsnet  in  dit  gebied zo  hard
groeide,  dat  er  nu  al  1000  bedrijven  niet
kunnen worden aangesloten op het net, ben ik
tot de conclusie gekomen, dat de capaciteit van
dat  net  zo  snel  mogelijk  moet  worden
uitgebreid”. 

Probleem is het 150 kV-net
Hij vergeet daar echter bij te vertellen dat het
gebrek  aan  capaciteit  voor  bedrijven  alleen
maar het net van 150 kV van Liander betreft en
dus  géén  betrekking  heeft  op  het
hoogspanningsnet (van TenneT) van 380 kV. 

Op het 150 kV-net is er zowel een tekort aan
capaciteit  ontstaan  voor  de  levering van
(duurzame)  energie,  als  voor  afname van
stroom door bedrijven en instellingen.  

Géén tekort rond Agriport
De  150  kV-kaart  van  Noord-Holland  Noord
kleurt voor beide gevallen dan ook volop rood.
Behàlve echter voor een klein gebied in het
zuiden van de Wieringermeer! 
Laat  dat  nou  net  Agriport  en  omgeving
betreffen. Daar is - volgens eigen gegevens van
Liander -  dus  zelfs  nog  geen  gebrek  aan
capaciteit op het 150 kV-net.  



Energiehub Middenmeer
Maar volgens gedeputeerde Stigter moet er in
Middenmeer wel ‘een energiehub’ komen, om
de  problemen  op  het  net  in  Noord-Holland
Noord op te lossen. Daar zit een stevig addertje
onder het gras.  
         
Want  het  blijkt  dat  er  in  de  energievisie
rekening wordt gehouden met een toename van
het opgesteld vermogen - van datacenters - op
Agriport van 800 MegaWatt tot 2030. 

Dit terwijl het opgesteld vermogen sinds 2020
niet gewijzigd is en momenteel nog steeds 315
MegaWatt bedraagt. 

Uit analyse van de cijfers blijkt dat het Rijk en
de provincie nog steeds rekenen met de wens
van het voormalige college van B&W, dat er
nog 5 datacenters bij wilde hebben. Die cijfers
dateren namelijk uit 2019.

Welnu,  Google  heeft  haar  plan  voor  een  2e

datacenter  van  50  ha  inmiddels  afgeblazen.
Verder  zijn  plannen  van  2  andere  bedrijven
(Luna  en  Cyber,  60  ha)  voor  een  eigen
datacenter al vijf jaar niet meer besproken met
de  gemeente.  Dat  zou  overigens  aanpassing
van het bestemmingsplan vragen. Juist dat wil
het  huidige  college  van  B&W  niet  meer
toestaan. Die plannen vallen dus ook af. 

Nog maar 2 plannen
Zo resteren alleen nog 2 plannen van Microsoft
op Het Venster (15 ha) en op B1 (51 ha). Het is

echter  zeer  de  vraag  of  deze  twee  plannen
daadwerkelijk  tot  uitvoering  zullen  komen,
gezien de enorme stikstofemissie en -depositie
die  uitvoering  daarvan  met  zich  mee  zal
brengen. Nog afgezien van het  beroep bij  de
raad van State tegen het bestemmingsplan voor
het datacenter op B1. (Zie volgende artikel). 

Geen 800 Megawatt extra 
Daarmee  zal  er  dus  voor  2030  bij  lange  na
geen toename van het opgesteld vermogen met
800  MegaWattt  voor  nieuwe  datacenters
gerealiseerd worden. 
 
Daarmee ontvalt de basis aan de noodzaak en
aan  het  nut  van  uitbreiding  van  het
hoogspanningsnet  voor  Agriport  in
Middenmeer.

Red de Wieringermeer zal dit in een brief aan
het  college van GS van Noord-Holland laten
weten en daarin pleiten voor het afzien van de
aanleg van dergelijke hoogspanningsleidingen.
en  van  de  aanleg  van  een  energiehub  in
Middenmeer.       

Beroep bestemmingsplan 

B1 bij de Raad van State

Red de Wieringermeer heeft half december
beroep aangetekend bij de Raad van State
tegen het besluit van de gemeenteraad van
29 juni 2021 om in het bestemmingsplan een
datacenter op B1 mogelijk te maken.

Dit beroep is nu pas ingesteld, omdat er eerst
overeenstemming moest worden bereikt met de
provincie over de afwikkeling van de toename
van het verkeer, als dit datacenter op B1 erbij
zou komen. Die overeenstemming kwam er in
oktober 2022, waarop het bestemmingsplan ter
inzage is gelegd. 

MER ontbreekt
Het belangrijkste argument tegen het  plan is,
dat er geen Milieu Effect Rapport (MER) voor
dit bestemmingsplan  gemaakt is. 
Volgens  Red  de  Wieringermeer  was  het  om
drie redenen wel verplicht  om een zogeheten
plan MER op te stellen, voordat de raad er een
besluit over zou mogen nemen. 



Die redenen zijn: 
-er wordt een datacenter mogelijk, dat zo groot
  is (50 ha), dat het daarbij benodigde vermo-
  gen van dieselaggregaten de grens voor het
  opstellen van een plan-MER  overschrijdt;   
-de emissie van stikstof en fijnstof door de
 dieselaggregaten is zo hoog, dat er géén
 sprake is van ‘beperkte effecten’ en van
 effecten die ‘alleen lokaal’ optreden. 
 (Alleen bij beperkte effecten die zich ook
 alleen lokaal voordoen, hoeft er geen plan-
 MER gemaakt te worden). 

-de emissies van stikstof zijn zo hoog, dat die 
 stikstofdeposities veroorzaakt in gevoelige
 Natura 2000-gebieden aan de kust, die de 
 kritische grenswaarde kunnen overschrijden.
 In dat geval dient er een MER voor het plan te
 worden opgesteld.

Vernietiging besluit gemeenteraad
Vanwege  het  ontbreken  van  een  MER,  die
volgens de daarvoor geldende regels wel zou
moeten  zijn  opgesteld,  had  de  gemeenteraad
het bestemmingsplan volgens Red de Wierin-
germeer niet vast mogen stellen. 

Zij vraagt de Raad van State dan ook om het
besluit van de gemeenteraad te vernietigen.  

De Raad van State zal er naar verwachting pas
over een jaar uitspraak over doen.  

Financiële steun
Als u ons wilt steunen, dan kan dat door 
vrijwillig een bijdrage over te maken. 
Ons rekeningnummer is:

NL91 RABO 0373 1519 85
t.n.v.  Stichting Red de Wieringermeer. 

Bij voorbaat hartelijk dank.

         

Colofon

Red de Wieringermeerbode is een onregelmatig
verschijnende uitgave van de stichting Red de
Wieringermeer  met  nieuws  en  achtergronden
rond  de  ontwikkelingen  in  en  rond  het
agrarisch  cultuurlandschap  in  de  polder  De
Wieringermeer. 

U kunt zich gratis abonneren. Dat kan door ons
een mailtje met het verzoek daartoe te sturen.

Ons mailadres is: Reddewmeer@gmail.com

U krijgt de komende nummers dan toegestuurd,
tot wederopzegging. 

 Als u vragen heeft, kunt u ons een mail sturen.

U kunt ook onze website bezoeken. 
WWW.Reddewieringermeer.nl




